



LEMBAGA JURUTERA MALAYSIA
BOARD OF ENGINEERS MALAYSIA
TINGKAT 17, IBU PEJABAT JKR
KOMPLEKS KERJA RAYA MALAYSIA
JALAN SULTAN SALAHUDDIN
50580 KUALA LUMPUR
MALAYSIA



YANG DIPERTUA:
Dato' Ir. Haji Mohamad Zulkefly bin Sulaiman

PENDAFTAR:
Ir. Dr. Megat Zuhairy bin Megat Tajuddin

SETIAUSAHA:

SIARAN AKHBAR

Kuala Lumpur, Oktober 29, 2021

MAKLUMBALAS LEMBAGA JURUTERA MALAYSIA (LJM) TERHADAP ARTIKEL BERTAJUK JURUTERA MISKIN

Merujuk kepada artikel yang diterbitkan pada 28 Oktober 2021 bertajuk JURUTERA MISKIN, Lembaga Jurutera Malaysia (LJM) ingin menjelaskan beberapa fakta berikut,

Fungsi LJM sebagai badan berkanun persekutuan di bawah Akta Pendaftaran Jurutera 1967 (REA1967) adalah bagi mengawalselia dan mendaftar Jurutera dan Teknologis Kejuruteraan bagi memastikan keselamatan, kesihatan dan kepentingan orang awam terjamin dan terpelihara. Hanya mereka yang memperoleh kelayakan yang diiktiraf dan diakreditasi oleh LJM sahaja layak berdaftar dan dibenarkan bekerja bagi melaksanakan khidmat profesional kejuruteraan. Dengan ini, pendaftaran dengan LJM adalah mandatori.

Seksyen 24(h), REA1967 memperuntukkan, mana-mana orang, pemilik tunggal, perkongsian atau badan korporat yang melanggar seksyen 7 atau 8, atau subseksyen 7A (1), 24A (1) atau 24B (5), adalah melakukan suatu kesalahan dan hendaklah, jika disabitkan, boleh didenda tidak melebihi lima puluh ribu ringgit, atau dipenjarakan selama suatu tempoh tidak melebihi tiga tahun, atau keduanya sekali.

"No person shall employ a person, sole proprietorship, partnership or body corporate, other than a Professional Engineer with Practising Certificate or Engineering consultancy practice, to perform professional engineering services."

Peruntukan di atas memberikan tanggungjawab kepada majikan untuk memastikan bahawa orang-orang yang digaji atau dilantik dalam sesuatu jawatan atau projek adalah berdaftar dengan LJM untuk melaksanakan perkhidmatan profesional kejuruteraan.

Dalam menguatkuasakan REA1967 dan demi mengelakkan lambakan graduan kejuruteraan yang tidak berdaftar daripada bekerja atau diambil bekerja, LJM menyediakan jalan untuk aduan kepada pelanggaran REA1967 tersebut, di mana aduan terhadap mereka tersebut boleh dibuat oleh mana-mana jurutera atau orang ramai.

Oleh yang demikian, tuduhan kelemahan penguatkuasaan Akta Pendaftaran Jurutera 1967 yang tidak jelas terhadap graduan kejuruteraan dan lambakan graduan kejuruteraan melebihi pasaran adalah tidak benar dan dibuat tanpa kajian yang teliti dan berasas.

Menurut rekod, nisbah jurutera dengan bilangan penduduk di Malaysia ialah pada 1:174, iaitu jauh lebih rendah berbanding negara maju seperti Jerman pada 1:82 dan Perancis pada 1:75.

Berkenaan dengan penentuan gaji minima jurutera dan pasukan kejuruteraan, perkara ini adalah di luar bidang kuasa LJM. Mengikut seksyen 4(1)(d) REA1967, LJM hanya berfungsi menetapkan skala yuran bagi perkhidmatan profesional kejuruteraan. Sebagaimana profesion lain, gaji minima adalah berdasarkan penawaran dan permintaan.

Walau bagaimanapun, untuk rekod, anggaran gaji permulaan (termasuk elaun) seorang jurutera di dalam perkhidmatan awam (kerajaan) pada tahun 2000 adalah sebanyak RM1,800.00 manakala pada tahun 2021 pula adalah sebanyak RM3,500.00. Perbandingan gaji permulaan di atas menunjukkan bahawa berlaku peningkatan hampir 100% di dalam tempoh 20 tahun.

Sehubungan dengan itu, kenyataan “Jurutera Miskin” di dalam artikel tersebut adalah tidak berdasarkan fakta dan seterusnya menjejaskan hasrat kerajaan untuk memperkasakan profesion teknikal terutamanya bidang kejuruteraan di dalam pembangunan negara.

Tamat.

Released by : Ir. Dr. Megat Zuhairy bin Megat Tajuddin
Pendaftar, Lembaga Jurutera Malaysia

Contact Person:

Name & Designation	Contact Details
Ir. Dr. Megat Zuhairy bin Megat Tajuddin Pendaftar	03-26980590 / 03-26912090 / 012-2140675 registrar@bem.org.my
Ir. Mohd Noramil bin Mohd Daril Pengarah Eksekutif	03-26980590 / 03-26912090 / 012-2352701 noramil@bem.org.my
Nik Kamaliah binti Nik Abdul Rahman Pengurus Kanan, Komunikasi Korporat	03-26980590 / 03-26912090 / 019-2828016 nikkamalia@bem.org.my

LEMBAGA JURUTERA MALAYSIA

Lembaga Jurutera Malaysia (LJM) adalah sebuah badan berkanun persekutuan di bawah Kementerian Kerja Raya Malaysia yang ditubuhkan mengikut Undang-undang Malaysia, Akta Pendaftaran Jurutera 1967 (Akta 138). Peranan utama LJM adalah mendaftar Jurutera, Pemeriksa Bertauliah, Teknologis Kejuruteraan, Pemeriksa Tapak dan syarikat Amalan Perunding Kejuruteraan seperti pemilik tunggal, perkongsian dan badan korporat yang menyediakan perkhidmatan kejuruteraan profesional. LJM juga mengawal selia tata kelakuan profesional dan amalan orang berdaftar bagi melindungi kepentingan orang ramai.

Visi

Sebuah badan berwibawa antarabangsa yang mengawal selia amalan kejuruteraan.

Misi

Mengawal selia perkhidmatan kejuruteraan, mematuhi etika profesional dan amalan terbaik antarabangsa, dalam memastikan keselamatan awam.

Polisi Kualiti

Lembaga komited untuk memberikan perkhidmatan terbaik kepada pihak yang berkepentingan dalam mematuhi keperluan berkanun dan pengawal seliaan dan berterusan memperbaiki sistemnya.